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Restafval  -  Doelstellingen en beschikbare verbrandingscapaciteit

In 2016 bedroeg de verbrande hoeveelheid huisvuil, grofvuil en gemeentevuil 807.198 
ton. De totale hoeveelheid verbrande afvalstoffen bedroeg 1.804.356 ton. Er werd in 
2016 173.026 ton brandbaar afval geëxporteerd (bron: OVAM-rapport ‘Tarieven en 
capaciteiten voor storten en verbranden - Actualisatie tot 2016’), wat de totale 
hoeveelheid brandbaar afval op 1.977.382 ton bracht.

In 2016 bedroeg de totale verbrandingscapaciteit in Vlaanderen 1876 kton. De 
huisvuilverbrandingsinstallaties hadden een verbrandingscapaciteit van 1280 kton. De 
vergunde capaciteit van 110 kton van Biostoom werd hier niet in meegerekend.

In het uitvoeringsplan huishoudelijk en gelijkaardig bedrijfsafval voor de periode 2016-
2022 zijn nieuwe doelstellingen opgenomen met betrekking tot de hoeveelheid restafval. 
172 Vlaamse gemeenten hadden in 2016 een hoeveelheid restafval die lager was dan de 
doelstelling voor de (Belfius)-cluster waartoe ze behoren. 136 gemeenten moeten tegen 
2022 de clusterdoelstelling nog behalen. De impact van sommige gemeenten op de 
aangeboden hoeveelheid restafval zal aanzienlijk zijn. Zo zat Antwerpen in 2016 op 241 
kg/inwoner restafval, terwijl de doelstelling op 197 kg/inwoner ligt.

1. Uit de cijfers die de OVAM publiceerde over 2016, kan afgeleid worden dat de 
verbrandingscapaciteit voor huisvuil, grofvuil en gemeentevuil voldoende aanwezig 
is. Wanneer er rekening wordt gehouden met de restafvaldoelstellingen 2022, mag 
geconcludeerd worden dat er in 2022 een overcapaciteit aan 
huisvuilverbrandingsinstallaties zal zijn.

a) Wat is de te verwachten overcapaciteit aan huisvuilverbrandingsinstallaties in 
2022 indien de restafvaldoelstellingen gerealiseerd worden?

b) Is er momenteel al een overcapaciteit aan huisvuilverbrandingsinstallaties? 
Hoeveel bedraagt deze overcapaciteit?

c) Indien er nu of in de toekomst een overcapaciteit aan 
huisvuilverbrandingsinstallaties is, mag de overcapaciteit dan benut worden voor 
afval dat vanuit een ander gewest of vanuit het buitenland geïmporteerd wordt?

2. 136 gemeenten moesten de vooropgestelde doelstellingen voor restafval nog 
behalen. Voor sommige gemeenten zal dat nog zware inspanningen vragen.

a) Wat is de huidige stand van zaken? Hoeveel gemeenten hebben de 2022-
doelstellingen nog niet behaald? Graag een overzicht per gemeente.



b) Welke maatregelen zal de minister nemen om de 2022-doelstellingen inzake 
restafval te bereiken?

c) Wat zijn de gevolgen voor de gemeenten die de doelstellingen in 2022 niet 
zullen halen?
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1. Op basis van de gegevens van 2016 uit het rapport “Tarieven en capaciteiten voor 
storten en verbranden” is er zeker geen overcapaciteit. Hierbij moet opgemerkt 
worden dat er reeds rekening gehouden wordt met de “extra” capaciteit van de 
vergunde, maar nog niet gerealiseerde verbrandingsinstallatie van Bionerga in 
Beringen. Het plan heeft tot doel om 220 kton minder restafval te produceren. Dit zal 
aanleiding geven tot meer selectief ingezamelde stromen of beter uitgesorteerde 
fracties. Ook bij deze activiteiten zal een residu ontstaan dat verbrand moet worden. 
Bovendien moet ook steeds in de gaten gehouden worden in welke mate de 
hoeveelheid gemengd restafval verder zal evolueren. Op dit ogenblik stellen we een 
stijging van het restafval en dus een tekort aan verbrandingscapaciteit vast als 
gevolg van de economische groei. Ten slotte is er nog een verdere daling mogelijk in 
de hoeveelheid brandbare afvalstoffen die nog worden gestort, door ze af te leiden 
naar verbrandingsinstallaties. Gelet op bovenstaande aspecten is het bijgevolg niet 
eenvoudig om nu de eventueel te verwachten overcapaciteit in te schatten.
Indien er overcapaciteit zou zijn, zou er tijdelijk afval vanuit een ander gewest of het 
buitenland geïmporteerd kunnen worden. Maar zoals vastgelegd in het 
Uitvoeringsplan huishoudelijk afval en gelijkaardig bedrijfsafval (HAGBA) zal een 
evenwicht tussen aanbod brandbaar afval en de verwerkingscapaciteit nagestreefd 
worden.

2. a) Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage.

b) Het HAGBA voorziet tal van acties om de gemeenten te stimuleren en te 
ondersteunen om hun doelstelling te behalen. Zo worden de gemeenten die nog 
een grote stap moeten zetten om hun doelstelling voor 2022 te halen, actief 
begeleid in het zoeken naar oplossingen voor een afvalbeheer dat leidt naar een 
betere selectieve inzameling en minder restafval. Hierbij wordt er ook gekeken 
naar een optimalisatie van de recyclageparken en de mogelijkheid voor het 
inzetten van mini-recyclageparken. 
Omwille van de gemeenschappelijke kenmerken en problemen van de 
kustgemeenten als het gaat om de productie van restafval en zwerfvuil, wordt er 
samen met deze gemeenten gewerkt aan gemeenschappelijke maatregelen rond 
innovatieve inzamelsystemen, afstoten van gelijkaardig bedrijfsafval, aanpak van 
zwerfvuil, evenementen en communicatie naar tweede verblijvers.  
Al de gemeenten hebben een aangepaste restafvaldoelstelling gerelateerd aan de 
Belfius-cluster waartoe deze behoren. Er worden binnen elke cluster lerende 
netwerken gestart waarbij lokale besturen met eenzelfde sociaal-economisch 
profiel hun afvalbeleid kunnen vergelijken en goede praktijkvoorbeelden kunnen 
overnemen van gemeenten in hun cluster die beter scoren.
Als extra stimulans is het subsidiebesluit voor de ondersteuning van lokale 
besturen bij  hun afvalbeleid aangepast. Nieuw is een financiële tussenkomst voor 
gemeenten in een groen-regio die willen starten met een huis-aan-huis inzameling 
van gft. Ook zijn de tussenkomsten bij de aanleg van een recyclagepark en de 
start van een inzameling met gewichtsdiftar verhoogd. Er is tevens een 
tussenkomst ingevoerd voor het starten van vaste en mobiele mini-
recyclageparken.



c) Bij de evaluatie van de inzamelcijfers zal vooral gekeken worden naar het beleid 
gevoerd op het terrein. Gemeenten die inspanningen leveren, hun beleid hebben 
aangepast maar toch niet het verhoopte resultaat realiseren, zullen anders 
beoordeeld worden dan gemeenten die een ontoereikend beleid hebben gevoerd. 
In overleg met de VVSG en Interafval zal in de planperiode nog bekeken worden 
met welke mix van instrumenten deze gemeenten aangezet kunnen worden om 
de beleidsdoelstellingen te realiseren.
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